
         

Commissie Strategische Opgaven 20 oktober 2023 

Vragen Daniëlle de Clerck (VVD) over Brief GS van 10 oktober 2023 over gewijzigde planning in proces tot vaststelling 
Zeeuws gebiedsprogramma - 370912, agendapunt 4.3 

Vragen Commissie Strategische Opgaven Antwoorden  
1. Wat is het verschil tussen het toetsingsadvies van het RIJK aangaande het kader en het 
advies van het consortium RIVM etc.? (Waar gaat het laatste advies over?) 

Het Rijk toetst aan de Handreiking voor de gebiedsprogramma’s NPLG 
(versie 17 maart 2023). In het tussentijds advies worden 
hoogstwaarschijnlijk aandachtspunten en aanbevelingen gegeven. 
 
Het PBL, de WUR, het RIVM en de Stichting Deltares zijn verzocht (door 
de departementen) een kwalitatieve ex ante analyse van de 
gebiedsprogramma’s te maken. Deze analyse richt zich primair op de 
vraag hoe de gebiedsprogramma’s zijn te karakteriseren, welke 
beleidsinstrumenten daarin voorzien en welke bijdrage daarvan te 
verwachten is om de doelstellingen van het NPLG te realiseren.  

2. Zijn de adviezen genoemd onder punt 1, 2 en 3 bindend? Nee, het zijn adviezen, maar afwijken van de adviezen zal vragen om een 
hele goede motivatie.  

3. De brief geeft een opsomming weer van onzekerheden die maken dat het 
gebiedsprogramma niet voor vaststelling naar PS lijkt te gaan voor de zomer van 2024. Is 
de voorlegging aan de Staten onderdeel van een gesprek binnen het IPO hoe met deze 
onzekerheden om te gaan? 

Het klopt dat de vaststelling van het gebiedsprogramma voor de zomer 
van 2024 niet haalbaar lijkt. In het algemeen is overleg binnen het IPO en 
met LNV over de continu schuivende planning. 

4. Kiezen provincies daarin dezelfde route? De VVD fractie constateert dat het 
gebiedsprogramma versie 1.0 in een aantal provincies door PS al voor het zomerreces is 
behandeld. 

Niet iedere provincie kiest dezelfde route. Dit had/heeft te maken met 
detailniveau van de gebiedsprogramma’s, de provinciale 
verkiezingen/coalitievorming, de mate van concreetheid van de 
maatregelpakketten etc. Wel wacht iedere provincie nog op de adviezen 
van Rijk, Consortium en EA.  




